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 کشاورزان در دریافت سند
 برای اراضی خود مشارکت کنند

وزیر جهاد کشاورزی گفت: صدور اسناد تک برگی برای اراضی کشاورزی 
آغاز شده و از کشاورزان می خواهیم تا در این خصوص مشارکت کنند. 

سیدجواد ساداتی نژاد روز جمعه در حاشیه آیین رونمایی و تحویل اسناد مالکیت اراضی کشاورزی 
چند روســتای استان قزوین به کشاورزان در جمع خبرنگاران افزود: سنددار شدن زمین های 
کشاورزی به اراضی هویت می بخشد و بخش قابل توجهی از مشکلات کشاورزان را در حوزه 

تامین وثیقه های بانکی جهت دریافت تسهیلات نیز مرتفع می کند.
وی با اشــاره به ضرورت صیانت از اراضی کشاورزی در راستای حفظ امنیت غذایی، اظهار 

داشت: صدور اسناد تک برگی همچنین از تغییر غیرمجاز اراضی کشاورزی جلوگیری می کند.
وزیر جهاد کشــاورزی  خاطرنشان کرد: تا پایان کار دولت سیزدهم تمامی اراضی کشاورزی 

کشور صاحب سند خواهند شد.
این مســوول با بیان اینکه ۱۵ درصد اراضی کشاورزی کشور تاکنون سنددار شده اند، گفت: 
حدود ۷۰ درصد کار اراضی سنددار شده کشاورزی در کشور در دولت سیزدهم انجام شده است.
ساداتی نژاد با بیان اینکه جشن سنددار شدن اراضی کشاورزی در هر روستا را پیش بینی و برنامه 
ریزی کرده ایم، افزود: در همین راستا امروز برای نخستین مرتبه در کشور اسناد کامل اراضی 

کشاورزی ۲ روستای قزوین تقدیم نمایندگان کشاورزان شد.

 خط کشتیرانی کانتینری از بندر بوشهر
 به امارات متحده عربی راه اندازی شد 

مدیرکل بنادر و دریانوردی استان بوشهر از راه اندازی نخستین خط کشتیرانی 
کانتینری از بندر بوشهر به بندر جبل علی امارات متحده عربی خبر داد و گفت: 
با راه اندازی این خــط دریایی زمینه صادرات و واردات محصولات افزایش 

می یابد.
محمد شکیبی نسب  از توسعه زیرساخت های بندری در ۱۱ بندر استان بوشهر خبر داد و گفت: 
طرح های مختلف بندری، زیرساختی و تأسیساتی با مشارکت بخش خصوصی و سازمان بنادر و 

دریانوردی در نقاط مختلف استان بوشهر اجرایی شده است.
وی با اشاره به افزایش تخلیه و بارگیری کالا در بنادر استان بوشهر تصریح کرد: میزان تخلیه و 
بارگیری کالا روند مطلوبی دارد و در بندر بوشهر تخلیه و بارگیری کالا های کانتینری در هشت 

ماه امسال ۵۶ درصد نسبت به سال قبل افزایش یافته است.
مدیرکل بنادر و دریانوردی اســتان بوشهر یکی از مطالبات مهم بازرگانان و صادرکنندگان 
محصولات را ایجاد خط کشتیرانی از بندر بوشهر دانست و بیان کرد: با توجه به اینکه میگو 
تولیدی استان بوشهر از دیگر بنادر کشور صادر می شد برای تحقق مطالبات بازرگانان زمینه 
صادرات آبزیان از بندر بوشهر فراهم شده است.شکیبی نسب از راه اندازی نخستین خط کشتیرانی 
کانتینری از بندر بوشهر به بندر جبل علی امارات متحده عربی خبر داد و گفت: با راه اندازی این 

خط دریایی زمینه صادرات و واردات محصولات افزایش می یابد.
وی اضافه کرد: با راه اندازی این خط کشتیرانی هزینه حمل محموله های صادراتی برای فعالان 

اقتصادی کاهش یافته است.

رئیس اتحادیه فروشندگان گل و گیاه:
دلالان گل های رز را دپو کردند 

رئیــس اتحادیه گل و گیاه با بیان اینکه دلالان رزها را دپو کردند تا با ایجاد 
کمبود، قیمت را بالا ببرند، گفت: قیمت یک شاخه گل رز ۵۰ هزار تومان و 

قیمت یک تاج گل یک میلیون و ۵۰۰ هزار تومان است.
اکبر شــاهرخی در یک گفت و گوی رادیویی اظهار کرد: هر ساله در  آستانه  روز مادر و هفته 
زن افزایش قیمت گل را داریم و البته ممکن اســت امسال این افزایش قیمت کمی بیشتر از 

سال های قبل باشد.
رئیس اتحادیه فروشندگان گل و گیاه افزود: ما گلدان های ریشه ای بسیار زیبا داریم که با قیمت 
مناسبی عرضه می شوند و فقط قیمت گل شاخه ای کمی افزایش پیدا کرده است ضمن اینکه 

قیمت گل بعد از هفته زن مجدداً کاهش پیدا می کند.
شاهرخی افزود: قیمت یک شاخه گل رز ۵۰ هزار تومان و قیمت یک تاج گل یک میلیون و 
۵۰۰ هزار تومان است؛ البته اگر مغازه های جواز دار گل را گران بفروشند جریمه می شوند و پول 
اضافی به مشتری پس داده می شود.وی به رکورد در بازار گل نیز اشاره کرد و گفت: متأسفانه 

دلالان رزها را دپو کردند تا کمبود ایجاد کنند و قیمت گل را بالا ببرند.
رئیس اتحادیه فروشندگان گل و گیاه در رابطه با مغازه های گل فروشی در نقاط بالای شهر که 
گل را با قیمت بسیار بالا و گران می فروشند، اظهار کرد: وقتی در مغازه ای در جردن ۱۰۰ میلیون 

تومان اجاره می دهد طبیعتاً گل را با قیمت بالاتری عرضه می کند.
شاهرخی همچنین به قاچاق گل نیز اشاره کرد و گفت: با افزایش قیمت دلار متأسفانه قاچاق 

گل هم صورت می گیرد.

اخبار کوتاه 

شرکت پشتیبانی امور دام اســتان تهران اعلام کرد: از روز شنبه 
گوشت منجمد گوسفند و گوساله با قیمت مصوب، در استان تهران 
توزیع می شود. درضمن واحدهای صنفی، اتحادیه ها، تعاونی ها و .. 

صرفا می توانند از سامانه این شرکت خرید کنند.
به گزارش اکوایران، براساس آخرین تصمیم قرارگاه امنیت غذایی وزارت 

جهادکشاورزی مقرر شد، عرضه خدمات و کالا در وزارت جهاد کشاورزی 
از طریق ســامانه های این وزارتخانه انجام شود. این درحالی که هنوز  این 
سامانه ها در اکثر استان های کشور  شکل نگرفته است.درحال حاضر طبق 
اظهارات رضا سالمی مدیرکل پشتیبانی امور دام استان تهران، این سامانه ها 
در استان تهران آغاز به کار کردند. به نقل از مهر او افزود: از سه شنبه هفته 
گذشته شرکت پشتیبانی امور دام آماده عرضه گوشت منجمد و مرغ منجمد 
در این سامانه است و واحدهای صنفی، اتحادیه ها، تشکل ها، تعاونی هایی که 
در این سامانه ثبت نام کردند، باید خریدشان از طریق این سامانه انجام شود. 

به گفته سالمی، میادین میوه و تره بار هم بارگذاری شده است و باید صرفا 
خرید از این طریق انجام شود.سالمی گفت: از امروز کلیه میادین میوه و تره 
بار، اصناف تهران، اتحادیه و تشکل ها، می توانند با ثبت نام در این سامانه و 
پرداخت وجه که نیاز به مراحل اداری ندارد و مستقیما از طریق سامانه ها انجام 
می شود و با مراجعه به سردخانه ها، گوشت قرمز منجمد گوسفند و گوساله 
مورد نیاز خود را تحویل بگیرند.او تاکید کرد: شرکت پشتیبانی امور دام به 
جهت تسهیل در این عملیات در منطقه غرب تهران سردخانه هشت شهریور، 

در منطقه شرق تهران سردخانه های تهران پارس را در نظر گرفته است.

  آغاز توزیع گوشت منجمد 
 از امروز

وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: در لایحه 
بودجه ۱۴۰۲  و نشست شورای عالی هماهنگی 
اقتصادی و نشســت سران قوا بنا شده  است که 

تمام مطالبات صندوق ها پرداخت و تسویه شود. 
سیدصولت مرتضوی در نشست با مسئولان صندوق بیمه 
اجتماعی کشاورزان، روستائیان و عشایر گفت: عبور صندوق 
از بنگاه داری به ســوی سهام داری به همراه نظارت عالیه در 
راستای افزایش پرداخت مستمری صندوق بسیار خوب است 
و در لایحه بودجه ۱۴۰۲ و نشســت شورای عالی هماهنگی 
اقتصادی و نشست سران قوا بنا شده است که تمام مطالبات 

صندوق ها پرداخت و تسویه شود.
وی افزود: اقدامــات خوب و جدی از زمان اســتقرار دولت 
سیزدهم در این صندوق انجام گرفته است که امیدوارم همین 
روند با قوت و قدرت در ســتاد و اســتان ها ادامه داشته باشد. 
بهبود شاخص های عملکردی و حفظ پایداری صندوق )تعادل 
در منابع و مصارف( همانند گذشته، در آینده نیز بر اساس برنامه 

عملیاتی راهبردی باید در دستور کار قرار گیرد.
مرتضوی تحقق حداکثری عدالت اجتماعی را هدف عالی نظام 

مقدس جمهوری اسلامی دانست و گفت: فشار بر اقشار ضعیف 
و کــم برخوردار را به صورت کامل حس می کنیم ولی باید با 
تدابیر رییس جمهور و برنامه های دولت، در راســتای کاهش 

دغدغه های اقتصادی این قشر شریف و مقاوم تلاش کرد.
وی ادامــه داد: هدف از تشــکیل صنــدوق بیمه اجتماعی 
کشاورزان، روستاییان و عشایر، بیمه کردن زندگی سالمندی و 
حفظ عزت و کرامت کهنسالان روستایی و عشایری، جلوگیری 
از مهاجرت بی رویه روستائیان به شهرها، بالا بردن سطح زندگی 
روستائیان و عشایر، کاهش اختلاف طبقاتی، جلوگیری از فقر 
و کاهش دغدغه معیشــتی در دوران سالمندی، تأمین امنیت 
اجتماعی و اقتصادی روســتائیان و باز توزیع عادلانه درآمد در 

جامعه است.
بیت اله برقراری، مدیرعامل صندوق بیمه اجتماعی، کشاورزان 
و عشایر نیز رویکرد مجموعه صندوق را تحول گرایی و برنامه 
محوری همراه با نگاه انقلابی و جهادی با تاکید بر سرعت، دقت 
و خلاقیت عنوان کرده و گفت: به منظور تحقق عدالت اجتماعی 
در جامعه هدف و در راستای عملیاتی نمودن بیانیه مأموریت 
صندوق، برنامه عملیاتی و راهبردی پنج ساله با افق ۱۴۰۵ با 

هدف تبدیل صندوق به برترین صندوق بیمه اجتماعی در کشور 
تدوین و اجرایی شد. وی با تأکید بر رشد و تعالی؛ یادگیری مستمر 
و مسئولیت پذیری به عنوان ارزش های محوری صندوق، به 
بیان برخی از مهم ترین شاخص های عملکردی فعلی و مورد 
انتظار صندوق در بخش های رشد متوازن ضریب پوشش بیمه 
اجتماعی، افزایش بیمه شده جدید، تنوع بخشی و بهبود سطح 

کیفی و کمی خدمات و دسترسی آسان به خدمات پرداخت.
مدیرعامل صندوق بیمه اجتماعی از راه اندازی بیمه تکمیلی این 
صندوق در استان های همدان، اصفهان و آذربایجان شرقی برای 
اولین بار خبر داد و افزود: جذب یک میلیون نفر بیمه شده جدید 

در سال ۱۴۰۱ هدف گذاری شده است.
وی رشد ۴۵ درصدی تعداد بیمه شدگان را یکی از مهم ترین 
دستاوردهای این صندوق در دولت سیزدهم عنوان و تصریح 
کرد: در دولت مردمی سیزدهم شاهد افزایش ۳۸۹هزار نفری 
تعداد بیمه شدگان این صندوق بوده ایم و ۲۲ هزار فقره تسهیلات 
قرض الحسنه با اعتبار ۹۶ میلیارد تومان بدون کارمزد در سال 
۱۴۰۱ به مستمری بگیران این صندوق از دی ماه پرداخت خواهد 

شد.

پیش بینی پرداخت مطالبات صندوق های بازنشستگی در لایحه بودجه ۱۴۰۲

اینفوگراف

 ۶ هزار هکتار زمین به شهرک های صنعتی 
اضافه می شود

 اذعان وزیر راه و شهرسازی 
به بحران فرسودگی خودروهای جاده ای  

وزیر راه و شهرســازی ضمن اشــاره به بحران فرسودگی 
خودروهای جاده ای که در نتیجه منجر به مصرف بالای سوخت 
می شــود گفت اگر تولید داخل پاسخگوی جابجایی ناوگان 

فرسوده نبود، به واردات رو می آوریم.
مهرداد بذرپاش در یک بخش خبری در مورد حضور سرزده رئیس جمهور در 
پایانه اکبرآباد و مشکلات مطرح شده در حوزه حمل و نقل ترانزیتی جاده ای 
اظهار کرد: یکی از مشکلاتی که این ناوگان گسترده از آن رنج می برد، بحران 

فرسودگی خودروها است.
وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه ۳۷۸ هزار دستگاه کامیون در جاده های 
کشور در حال تردد هستند، افزود: هرچقدر خودروها فرسوده باشند، در نتیجه 

مصرف سوخت بالا می رود و سختی هایی را نیز برای رانندگان ایجاد می کند.
وی با تاکید بر اینکه بنا به دستور ریاست جمهور باید از توان تولید داخل برای 
جابجایی ۵۰ درصد ناوگان فرسوده اقدام کنیم، تصریح کرد: در صورتی که توان 
تولیدات داخل نتوانست نیاز را برطرف سازد با واردات خودروهای دارای عمر 

کمتر از سه سال به جبران آن خواهیم پرداخت.
بذرپاش همچنین افزود: در خصوص بیمه رانندگان اقداماتی در دستور کار 
قرار دارد. لذا از عمده مشکلات دیگر این افراد تأمین لاستیک، روغن و قطعات 
است که در خصوص روغن با تأمین از شرکت های داخلی در حال مرتفع شدن 
است و در خصوص لاستیک نیز چهار میلیون حلقه مورد نیاز سالیانه کشور 
است. وی به سهمیه سوخت رانندگان حمل و نقل جاده ای اشاره کرد و گفت: 
سهمیه ۳۰۰ لیتری سوخت که بنا به پیمایش قابل تغییر است نیز مورد اعتراض 
این قشر قرار گرفته که این موضوع در دستور کار برای اصلاح قرار گرفته است.
وزیر راه شهرســازی بخش دیگری از مشــکلات را تعامــل رانندگان با 
شرکت های واسط عنوان کرد و افزود: از سازمان راهداری درخواست کردیم 

رویه های اصلاحی را تدوین و تا چند روز آینده آن را ابلاغ خواهیم کرد.
وی با اشــاره به در دستور کار قرار گرفتن ســکوهای مجازی در سازمان 
راهداری خاطرنشــان کرد: با راه اندازی این بستر بحث واسطه ها کم خواهد 

شد و خود رانندگان از این طریق به بار با کمترین هزینه دسترسی پیدا کنند.
به گفته بذرپاش هدف وزارت راه و شهرسازی، نوسازی ناوگان فرسوده در 

سریع ترین زمان است.

معاون وزیر صمت ضمن اشاره به اضافه شدن ۶ هزار هکتار 
زمین به شهرک های صنعتی تا پایان سال، گفت: شهرکها و 
نواحی صنعتی کشور حداقل ۲ هزار و ۱۰۰ لیتر کسری آب و 

۳ هزار مگاوات کسری برق دارند.
علی رسولیان در مورد توسعه زمین های شهرک ها و نواحی صنعتی، اظهار 
کرد: پارســال ۷ هزار هکتار زمین به شهرک های صنعتی کشور اضافه شد 
که ۳ برابر سال قبل آن بود و طبق برنامه ریزی ها تا پایان امسال نیز ۶ هزار 
هکتار دیگر به وسعت آنها اضافه می شود. مدیرعامل سازمان صنایع کوچک 
و شــهرک های صنعتی ایران در مورد تأمین آب و برق شهرک ها و نواحی 
صنعتی نیز گفت: برآوردها حاکی از آن است که تأمین هر مگاوات برق برای 
شهرک های صنعتی کشور ۲.۵ میلیارد تومان و خرید هر یک مترمربع زمین 
صنعتی با نرم خدمات آن شــامل برق و آب و گاز در شهرک های صنعتی 
۷۷۰ هزار تومان هزینه دارد. رسولیان افزود: هر هکتار زمین صنعتی نیازمند 
۲۵۰ کیلووات برق و کمتر از ۲ میلی متر آب و جاده و راه دسترسی است.وی 
ادامه داد: اگرچه شاخص های تولید در سال گذشته نسبت به یک سال قبل 
از آن دو برابر توســعه داشته است اما هم اکنون شهرک ها و نواحی صنعتی 
کشــور حداقل ۲ هزار و ۱۰۰ لیتر کسری آب و ۳ هزار مگاوات کسری برق 
دارند.معاون وزیر صمت اظهار کرد: میزان آب در اختیار شهرک های صنعتی 
کشور ۱۸ هزار لیتر بر ثانیه است که از این میزان بخشی در فرآیند تصفیه هدر 
می رود، اما ۴ چهار هزار لیتر بر ثانیه می تواند دوباره به چرخه استفاده بازگردد.

رسولیان ادامه داد: همچنین ۲۵۰ تصفیه خانه فاضلاب در شهرک های صنعتی 
کشور وجود دارد و ۱۸ تصفیه خانه نیز در حال ساخت است.به گفته وی، ۱۸۰ 
هزار مترمکعب فاضلاب در این تصفیه خانه ها در شبانه روز تصفیه می شود که 
۳۵ هزار مترمکعب از آن به صنعت بازمی گردد که البته ۱۵ هزار مترمکعب 
دیگر به این میزان اضافه خواهد شد.رسولیان همچنین تصریح کرد: با توجه به 
اینکه یکی از معضلات آینده بخش صنعت کشور آب است، سازمان صنایع 
کوچک و شهرک های صنعتی ایران از سال گذشته خرید پساب های شهری را 
برای صنایع آغاز کرده است. معاون وزیر صمت ادامه داد: در این راستا تاکنون 
نزدیک به ۶۰ میلیون مترمکعب پساب در شهرهای مختلف توسط این سازمان 

خریداری شده که مقداری از آن نیز به صنایع اختصاص یافته است.

دبیرکل انجمن صنایع لوازم خانگی ایران مطرح کرد

شرط اثرگذاری تثبیت نرخ جدید ارز نیمایی
دبیرکل انجمن صنایع لوازم خانگی ایران با بیان 
اینکه تثبیت نــرخ ارز روی ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومان 
اگر محقق شــود، می تواند تا حدودی به کاهش 
هزینه های تولید کمک کند، گفت: اما اگر اگر تورم 
کنترل نشود، ثابت نگه داشتن نرخ ارز نیمایی به 

تنهایی نمی تواند مشکلات را برطرف کند. 
عباس هاشمی با بیان اینکه نرخ ارز یکی از فاکتورهای تولید 
اســت، اظهار کرد: تثبیت نرخ روی ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومان اگر 
محقق شــود، می تواند تا حدودی به کاهش هزینه های تولید 
کمــک کند. در مورد اثر این تصمیم بر صادرات هم باید گفت 
نرخ ارز صادراتی که در سامانه عرضه می شود توافقی است، اما 
اگر این شرایط هم تغییر کند و نرخ برگرداندن ارز هم تثبیت شود، 

تاثیر منفی بر صادرات خواهد داشت.
در مجموع به گفته دبیر کل انجمن صنایع لوازم خانگی ایران 

برای حل مشکلات باید نرخ تورم کاهش یابد. وضعیت تورم در 
حال حاضر اصلا مطلوب نیســت و از طرف دیگر قدرت خرید 
مردم کاهش پیدا کرده است.هاشــمی با بیان اینکه اگر تورم 
کنترل نشود، ثابت نگه داشتن نرخ ارز نیمایی به تنهایی نمی تواند 
مشکلات را برطرف کند. چرا که در حال حاضر تحت تاثیر تورم 
بالا، کل اقتصاد کشور دچار مشکل است و باید تمام جوانب دیده 
شود.وی با بیان اینکه موضوع تورم با عملکرد یک ارگان حل 
شدنی نیست، تصریح کرد: بانک مرکزی باید مستقل باشد و 
تجربیات کشــورهای موفق هم این موضوع را اثبات می کند. 
معمولا در کشــورهای موفق حاکمیت و دولت در حوزه بانک 
مرکزی دخالت ندارند و زمانی اقتصاد بدون انحراف روی ریل 
واقعی حرکت می کند که دولت در سیاســت های ارزی دخالت 
نکند. اما در ایران دخالت ها در سیاست های بانک مرکزی زیاد 
است.دبیر کل انجمن صنایع لوازم خانگی ایران با بیان اینکه به 

طور کلی اگر تورم کلی کاهش نیابد بعید است راه تنفس اقتصاد 
باز شــود، گفت: سیاست اعلام نرخ ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومان یک 
سیاست بخشی است. اما باید کلان به این موضوع نگاه کنیم. 
واقعیت این است که سیاست اقتصادی، تعاملات منطقه ای و 
جهانی و غیره همه بهم متصل هستند. باید به سمت تعاملات 
بهتر با دنیا حرکت کنیم. باید یک سیاستگذاری کلان برای تعامل 
بهتر با دنیا حرکت کنیم تا همکاری با برندهای مطرح، انتقال 
تکنولوژی و مبادلات مالی تسهیل شود. چراکه همه این موارد 

هم بر وضعیت فعلی اثرگذار است.
هاشمی با بیان اینکه شاه بیت مشکلات اقتصادی کشور تورم 
اســت، تصریح کرد: اگر مشکل تورم برطرف شود و پول ملی 
ارزش پیدا کند، مشکلات دیگر هم حل می شود. ایران نیروی 
تحصیل کرده، ترکیب جمعیتی جوان، منابع و موقعیت خوب 

جغرافیایی دارد که باید از آن ها بهره برداری شود.

معاون امور معادن و فرآوری مواد وزارت 
صنعت، معدن و تجارت گفت: اطلاعات 
ثبــت شــده از معادن کشــور نیاز به 

شفاف سازی و به روز رسانی دارد.
آقای رضا محتشمی پور در دیدار با فعالان معدن 
و صنایع معدنی استان زنجان اظهارکرد: با شفافیت 
اطلاعات در ثبت ماشین آلات، فروش و استخراج 
مواد معدنی، بارنامه هــا، اصلاح عیار پروانه و اخذ 
پروانه بهره برداری بخش اعظمی از مشــکلات 
معــادن در خصوص حقــوق دولتی و تخصیص 

سوخت مرتفع خواهد شد.
وی افزود: در خصوص تخصیص سوخت از سوی وزارت نفت باید اطلاعات ماشین آلات به طور کامل در 

سامانه کاداستر درج شود تا بتوان از وزارت نفت برای تخصیص سوخت اقدام کرد.
معاون امور معادن و فرآوری مواد وزارت صمت به پتانسیل های موجود در استان زنجان تاکید کرد: استان 
زنجان از نیرو های توانمندی در بخش صنعت و دولت برخوردار است که درمقایسه با اغلب استان ها از وضعیت 
بهتری برخوردار است.وی درخصوص کف عرضه سهمیه صنایع عضو انجمن ها یادآور شد: کف عرضه با 
مداخله انجمن قابل اصلاح است و بر همه گروه کالایی انجمن مربوطه می تواند سهمیه را برای اعضای خود 
جایگزین کند.در ادامه این نشست مهدی حمیدی سرپرست دفتر بهره برداری معادن وزارت صنعت، معدن 
و تجارت درخصوص نحوه محاسبه حقوق دولتی معادن گفت: ملاک تعیین حقوق دولتی ثبت ماشین آلات 

در سامانه است.
وی با بیان اینکه محاسبه حقوق دولتی به صورت الکترونیکی شده و از پایان دی ماه استعلام ها به صورت 
الکترونیکی خواهد بود، افزود: امسال برخلاف سال های گذشته، تخفیف حقوق دولتی نداریم و با شفافیت 

اطلاعات در ثبت ماشین آلات، فروش و استخراج مواد معدنی این امر دقیق تر خواهد شد.
حمیدی با اشاره به راه اندازی واحد های فرآوری در استان زنجان خاطرنشان کرد: راه اندازی واحد های فرآوری 

بر و هماتیت در استان گام خوبی برای جلوگیری از خروج مواد معدنی خام است.
همچنین در این نشست مجید گلشنی مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان زنجان با تاکید بر تفویض 
اختیارات بیشتر به استان گفت: افزایش کارایی در استان در گرو تفویض اختیار از سطوح ملی به مسئولان 
استانی است.وی افزود: نقش معدن و صنایع معدنی در سند توسعه استان ۲/۵ درصد است که باید در سال 

آتی محقق شود و این امر نیازمند برنامه های کوتاه مدت در این بخش است.
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان زنجان همچنین گفت: براساس سند توسعه استان ۶۰ درصد توسعه 

باید ازطریق سرمایه گذاری و ۴۰ درصد ازطریق بهره وری محقق شود.

 لزوم شفافیت و به روزرسانی
 اطلاعات معادن کشور 

گمرک ایران در بخشنامه ای، موضوع کاهش مالیات بر ارزش افزوده ۷ قلم دانه روغنی 
را ابلاغ کرد.

علی وکیلی مدیرکل دفتر واردات گمرک ایران پیرو بخشنامه معاونت توسعه بازرگانی وزارت جهاد کشاورزی، 
در بخشنامه ای به گمرکات سراسر کشور فهرست جدید ۷ قلم دانه روغنی که مالیات بر ارزش افزوده آنها به 

یک درصد کاهش یافته است را اعلام کرد.
در این بخشنامه آمده است: پیرو بخشنامه های قبلی در خصوص کاهش نرخ مالیات و عوارض ارزش افزوده 
واردات گندم، برنج، دانه های روغنی، انواع روغن خام، حبوبات شامل عدس، نخود، لوبیا و ماش، قند، شکر، 
گوشت مرغ، گوشت قرمز و چای از ۹ درصد به ۱ درصد، به پیوست تصویر نامه شماره ۱۴۰۱/۵۰/۸۰۲۰۷ مورخ 
۲۹ / ۹ / ۱۴۰۱ معاون محترم توسعه بازرگانی وزارت جهاد کشاورزی در خصوص کالاهای مشمول دانه های 

روغنی و روغن خام جهت اقدام لازم با رعایت کامل سایر مقررات ارسال می گردد.
شایســته است دستور فرمائید ردیف های تعرفه فصل ۱۲ )دانه های روغنی( و ردیف های تعرفه فصل ۱۵ 
)انواع روغن خام( مندرج در فهرست ضمیمه بخشنامه شــماره ۶۷/۱۴۰۱/۳۲۲۱۷۲ مورخ ۳/۱۰ /۱۴۰۱ و 
۱۱۰/۱۴۰۱/۴۹۴۳۳۰ مورخ ۱۲ / ۴ /۱۴۰۱ کان لم یکن تلقی و صرفاً کالاهای به شرح جدول ذیل به عنوان 

دانه های روغنی و روغن خام جهت شمول کاهش مالیات بر ارزش افزوده به نرخ یک درصد تلقی می گردد.
ضمناً دستور فرمائید در خصوص سایر موارد که دانه های روغنی و روغن خام به استناد بخشنامه های فوق الذکر 
با نرخ کمتر ترخیص گردیده اند سریعاً نسبت به بررسی و صدور مطالبه نامه کسر دریافتی با رعایت سایر مقررات 
اقدام لازم معمول نمایند، همچنین کسر دریافتی مالیات بر ارزش افزوده مشمول مرور زمان موضوع ماده 

)۱۳۵( قانون امور گمرکی نیست.
شایان ذکر است چنانچه کالاهای مزبور قبل از صدور این بخشنامه به گمرک اظهار یا ترخیص شده باشند، 

مابه التفاوت حقوق ورودی مشمول جریمه موضوع ماده )۱۰۸( قانون امور گمرکی نخواهد بود.

 کاهش مالیات بر ارزش افزوده
 7 قلم دانه روغنی ابلاغ شد

از سوی گمرک ایران؛

انجمــن صنفی  عضو هیــأت مدیره 
تولیدکنندگان کودهای کشاورزی گفت: 
ســرمایه گذاری مطلوبی بــرای تولید 
کودهای فسفاته در کشور صورت نگرفته 
و تأمین این کودها به واردات وابســته 

است.
ایرج خسروشــاهی در خصوص وضعیت تولید 
کودهای کشاورزی در کشــور اظهار کرد: عمده 
کودهای کشاورزی به دو دسته تقسیم می شوند 
که می توان آنها را کودهای فســفاته و کودهای 

ازته نامید.
عضو هیأت مدیره انجمن صنفی تولیدکنندگان کودهای کشاورزی ایران افزود: ظرفیت تولید کودهای ازته 
در کشور بیشتر از نیاز است و تولیدکنندگان می توانند مقدار قابل توجهی بیشتر از نیاز داخل تولید کنند. اما 
در مقابل سرمایه گذاری مطلوبی برای تولید کودهای فسفاته در کشور صورت نگرفته و تأمین این کودها 

به واردات وابسته است.
وی ادامه داد: این در شرایطی است که اگر دولت بخشی از هزینه واردات را در اختیار تولیدکنندگان مستعد 
تولید این کودها قرار می داد، اکنون دیگر نیازی به واردات وجود نداشت و تولیدکنندگان بسیاری آمادگی 

این را دارند که به تولید این کودها بپردازند، اما سرمایه گذاری و حمایت لازم در این زمینه باید انجام گیرد.
خسروشاهی گفت: تولیدکنندگان کود می توانند طی یک یا دو سال با توسعه تکنولوژیک کل نیاز کودهای 

فسفاته کشور را نیز برطرف سازند، اما این امر در گرو حمایت و سرمایه گذاری دولت است.
وی همچنین به برگزاری نمایشگاه تخصصی نهاده های کشاورزی در روزهای ۱۹ تا ۲۲ دی ماه اشاره 
کرد و افزود: این نمایشگاه می تواند با سایر نمایشگاه هایی که تاکنون برگزار شده اند، به صورت جدی متمایز 
باشد؛ چرا که در فضایی بین المللی و با حضور چشمگیر فعالان صنعت کشاورزی برگزار می شود. برگزاری 
نمایشگاه در بستری بین المللی موجب خواهد شد که حضور بازدیدکنندگان خارجی از این نمایشگاه و صنعت 
کشاورزی کشور افزایش پیدا کند. علاوه بر این حضور قابل توجه مشارکت کنندگان می تواند این فرصت 
را به کشاورزان بدهد که با حضور در این نمایشگاه بهترین انتخاب را برای امور کشاورزی داشته باشند. به 
خصوص این که تولیدکنندگان از بخش های مختلف مانند، سموم، کودها و سایر ملزومات کشاورزی در این 

نمایشگاه حضور دارند می تواند، فرصتی برای انتخاب هرچه دقیق تر در اختیار کشاورزان قرار دهد.
وی گفت: همین موضوع می تواند موجب آن شود که تولیدکنندگان نیز برای جلب رضایت مشتری رقابتی 
جدی و سالم را در پیش گیرند که این مساله به توسعه و پیشرفت هر چه بیشتر صنایع کشاورزی منجر 

خواهد شد.

 برای تولید کودهای فسفاته
 سرمایه گذاری نشد 
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